

CHINA IMPOSES 10-15 PERCENT TARIFFS ON U.S. IMPORTS

China has imposed 15 percent tariffs on its coal and liquefied natural gas imports from the United States after Washington imposed 10 percent tariffs on Chinese goods.

China's finance ministry announced it would impose 10 percent tariffs on imports of crude oil, agricultural machinery, large vehicles, and pickup trucks from the United States.

Beijing has warned that the new tariffs are a response to the "unilateral tariff increase" announced by the United States against its main trading partners, where goods imported from China will face an additional 10 percent tariff on top of the already imposed tariffs.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



الصين تفرض رسوما جمركية بين 10 - 15 في المئة على واردات أميركية

فرضت الصين رسوما جمركية بنسبة 15 في المئة على وارداتها من الفحم والغاز الطبيعي المسال من الولايات المتحدة، بعدما فرضت واشنطن رسوما بنسبة 10 في المئة على البضائع الصينية.

وأعلنت وزارة المال الصينية أنها ستفرض رسوما جمركية بنسبة 10 في المئة على وارداتها من النفط الخام والآلات الزراعية والمركبات الكبيرة والشاحنات الصغيرة من الولايات المتحدة.

وحذرت بكين من أن الرسوم الجمركية الجديدة هي بمثابة رد على "زيادة الرسوم الجمركية الأحادية الجانب" التي أعلنتها الولايات المتحدة ضد شركاء تجاريين رئيسيين لها، حيث ستواجه البضائع المستوردة من الصين تعرفه إضافية بنسبة 10 في المئة بالإضافة إلى الرسوم المفروضة عليها أصلا.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

MOROCCO'S UNEMPLOYMENT RATE INCREASED TO 13.3%

Morocco's unemployment rate rose to 13.3 percent in 2024, up from 13 percent in 2023, as jobs in the agricultural sector continued to be lost due to drought.

According to the High Commission for Planning, by the end of 2024, the number of unemployed people in Morocco reached 1.63 million out of a total population of 37 million, as the agricultural sector lost 137,000 jobs after Morocco was hit by drought for the seventh consecutive year.

The youth unemployment rate was higher at 36.7 percent compared to 35.8 percent last year. Among university graduates, it was 19.6 percent. Among women, it was 19.4 percent, compared to 19.7 percent and 18.3 percent, respectively, the previous year.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



ارتفاع معدل البطالة في المغرب إلى 13.3 في المئة

ارتفع معدل البطالة في المغرب إلى 13.3 في المئة عام 2024، مقارنة بـ 13 في المئة عام 2023، وذلك مع استمرار فقدان الوظائف في القطاع الزراعي بسبب الجفاف. وبحسب المندوبية السامية للتخطيط فقد بلغ بنهاية عام 2024، عدد العاطلين عن العمل في المغرب 1.63 مليون شخص من إجمالي عدد السكان البالغ 37 مليون نسمة، حيث فقد القطاع الزراعي 137 ألف وظيفة بعد تعرّض المغرب للجفاف للسنة السابعة على التوالي.

وكان معدل البطالة أعلى بين الشباب، حيث بلغ 36.7 في المئة مقارنة بـ 35.8 في المئة العام الماضي. أما بين خريجي الجامعات، فقد بلغ 19.6 في المئة. بينما سجل بين النساء 19.4 في المئة، مقارنة بـ 19.7 في المائة و 18.3 في المئة على التوالي في العام السابق.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

ENERGY COSTS ACCELERATE EUROZONE INFLATION

Eurozone inflation accelerated slightly in January but remained on an expected path that could allow the ECB to cut interest rates further.

Consumer price inflation accelerated to 2.5 percent in January from 2.4 percent in December, according to Eurostat.

Price growth, excluding food and volatile energy, was unchanged at 2.7 percent, and the closely watched services component, the single largest component of the consumer price basket, fell to 3.9 percent from 4.0 percent.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



تكاليف الطاقة تسرع التضخم في منطقة اليورو

تسارع التضخم في منطقة اليورو بشكل طفيف في يناير (كانون الثاني)، لكنه ظل على مسار متوقع قد يسمح للبنك المركزي الأوروبي بخفض أسعار الفائدة بشكل أكبر.

وتسارع تضخم أسعار المستهلكين إلى 2.5 في المئة في يناير (كانون الثاني) من 2.4 في المائة في ديسمبر (كانون الأول)، بحسب المكتب الإحصائي للجماعات الأوروبية.

ووفق المكتب لم يتغير نمو الأسعار باستثناء الغذاء والطاقة المتقلبة عند 2.7 في المئة، وتراجع عنصر الخدمات الذي تتم مراقبته من كئيب، وهو أكبر عنصر منفرد في سلة أسعار المستهلك، إلى 3.9 في المئة من 4.0 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

TRUMP SUSPENDS TARIFFS ON CANADA AND MEXICO

U.S. President Donald Trump has agreed to a 30-day pause over his threats to impose tariffs on Mexico and Canada as America's two biggest trading partners take steps to allay concerns about border security and drug trafficking.

The pause provides a lull after a tumultuous few days that have put North America on the cusp of a trade war that threatens to crush economic growth, cause prices to rise and end two of America's most important partnerships. The pause followed a similar move with Mexico that allows for a period of negotiations on drug trafficking and illegal immigration.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

ترمب يعلق فرض الرسوم الجمركية على كندا والمكسيك

وافق الرئيس الأميركي دونالد ترمب على وقف مؤقت لمدة 30 يوماً لتهديداته بفرض رسوم جمركية على المكسيك وكندا مع اتخاذ أكبر شريكين تجاريين لأميركا خطوات لتهدئة مخاوفه بشأن أمن الحدود وتهريب المخدرات.

ويوفر هذا الوقف المؤقت فترة تهدئة بعد أيام قليلة مضطربة وضعت أميركا الشمالية على أعتاب حرب تجارية تهدد بسحق النمو الاقتصادي والتسبب في ارتفاع الأسعار وإنهاء اثنتين من أهم شراكات الولايات المتحدة. وجاء هذا التوقف المؤقت بعد خطوة مماثلة مع المكسيك تسمح بفترة من المفاوضات بشأن تهريب المخدرات والهجرة غير الشرعية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)



EGYPT'S NON-OIL PRIVATE SECTOR RECORDS BEST PERFORMANCE SINCE 2020

Egypt's non-oil private sector grew in January, posting its best performance in more than four years, supported by increased production and sales.

The S&P Global Purchasing Managers' Index rose to 50.7, compared to 48.1 in December, reflecting an improvement in the sector's health at the start of 2025. A reading above 50 indicates growth, while a reading below it means contraction.

This is the highest level since November 2020, as the local market recovery and easing cost pressures boosted sales, although uncertainty persists about the sustainability of this improvement and its impact on business and employment outlook.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

القطاع الخاص غير النفطي في مصر يسجل أفضل أداء منذ 2020

نما القطاع الخاص غير النفطي في مصر في يناير (كانون الثاني)، محققاً أفضل أداء له منذ أكثر من أربع سنوات، بدعم من زيادة الإنتاج والمبيعات.

وارتفع مؤشر ستاندر أند بورز غلوبال لمديري المشتريات إلى 50.7، مقارنة بـ 48.1 في ديسمبر كانون الأول، مما يعكس تحسناً في صحة القطاع مع بداية 2025. وتشير قراءة المؤشر فوق 50 إلى النمو، بينما تعني القراءة دونه الانكماش.

ويعد هذا المستوى الأعلى منذ نوفمبر (تشرين الثاني) 2020، حيث عزز انتعاش السوق المحلية وتراجع ضغوط التكلفة المبيعات، رغم استمرار حالة عدم اليقين بشأن استدامة هذا التحسن وتأثيره على توقعات الأعمال والتوظيف.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)



SAUDI ARABIA'S NON-OIL PRIVATE SECTOR GROWS AT THE FASTEST PACE SINCE 2014

Saudi Arabia's non-oil private sector grew at its fastest pace in just over a decade in January, driven by a strong increase in new orders and booming business activity.

Riyad Bank's seasonally adjusted PMI rose to 60.5 last month, compared to 58.4 in December, its highest level since September 2014. The expansion was driven by the fastest rise in new orders since June 2011, with the index jumping to 71.1 in January from 65.5 in the previous month, supported by positive economic conditions and new infrastructure projects, boosting domestic demand and export sales.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

نمو القطاع الخاص غير النفطي في السعودية بأعلى وتيرة منذ 2014

حقق القطاع الخاص غير النفطي في السعودية نمواً بأسرع وتيرة له منذ أكثر من عقد بقليل خلال يناير (كانون الثاني)، مدفوعاً بزيادة قوية في الطلبات الجديدة ونشاط تجاري مزدهر.

وارتفع مؤشر مديري المشتريات المعدل موسمياً لبنك الرياض إلى 60.5 الشهر الماضي، مقارنة بـ 58.4 في ديسمبر (كانون الأول)، مسجلاً أعلى مستوى له منذ سبتمبر (أيلول) 2014. وجاء هذا التوسع مدفوعاً بأسرع ارتفاع في الطلبات الجديدة منذ يونيو (حزيران) 2011،

حيث قفز المؤشر إلى 71.1 في يناير (كانون الثاني) مقابل 65.5 في الشهر السابق، مدعوماً بالظروف الاقتصادية الإيجابية ومشروعات البنية التحتية الجديدة، ما عزز الطلب المحلي ومبيعات التصدير.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)



68 MILLION TOURISTS TO THE GULF COUNTRIES IN 2023

The number of international tourists who visited the GCC countries by the end of 2023 reached about 68.1 million international tourists, an increase of 42.8 percent compared to 2019, according to data issued by the Statistical Center for the Cooperation Council for the Arab States of the Gulf in December 2024.

According to the data, the GCC countries have achieved 52.9 percent of the first strategic goal of the Joint Tourism Strategy 2023-2030, which is related to gradually increasing the number of incoming flights to reach 128.7 million tourists. Total international tourism revenues increased by 28.2 percent by the end of 2023 compared to 2019 to reach US\$110.4 billion, achieving 58.7 percent of the second strategic goal of gradually increasing international tourist spending to US\$188 billion.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



68 مليون سائح لدول الخليج في 2023

بلغ عدد السياح الدوليين الذين زاروا دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية بنهاية عام 2023 نحو 68.1 مليون سائح دولي بارتفاع نسبته 42.8 في المئة مقارنة بعام 2019، وذلك وفق ما أظهرت البيانات الصادرة عن المركز الإحصائي لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية في ديسمبر 2024.

وحسب البيانات حققت دول المجلس ما نسبته 52.9 في المئة من الهدف الاستراتيجي الأول من الاستراتيجية السياحية المشتركة 2023 - 2030، والمتعلق بزيادة عدد الرحلات الوافدة

تدرجياً للوصول إلى 128.7 مليون سائح. وارتفع إجمالي عائدات السياحة الدولية بنسبة 28.2 في المئة بنهاية 2023 مقارنة بعام 2019 ليلبلغ 110.4 مليار دولار أمريكي، محققاً ما نسبته 58.7 في المئة من الهدف الاستراتيجي الثاني والمتمثل في زيادة إنفاق السائحين الدوليين تدرجياً ليصل إلى 188 مليار دولار أمريكي.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

ALGERIA: 11,000 INVESTMENT PROJECTS WITH A STRONG CHINESE PRESENCE

Algerian President Abdelmadjid Tebboune revealed that the government investment agency has 11,000 local and foreign investment projects, noting that Chinese investments have become more strategic than before.

President Tebboune explained, "Algeria has begun implementing its own investments and opened its economy to foreign investors, thanks to the new investment law, and we have about 11,000 projects registered with the National Agency for Investment Promotion." The Algerian Agency for Investment Promotion revealed that it had registered more than 11,000 investment projects worth nearly four billion dollars, which could contribute to creating 285,000 job opportunities, including 82 foreign direct investments and 136 projects in partnership with foreigners.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

الجزائر: 11 ألف مشروع استثماري مع حضور صيني قوي

كشف الرئيس الجزائري عبد المجيد تبون، عن أنّ وكالة الاستثمارات الحكومية بحوزتها 11 ألف مشروع استثماري محليّة وأجنبيّة. مشيراً إلى أنّ الاستثمارات الصينية أصبحت أكثر استراتيجية مقارنة بالسابق.

وأوضح الرئيس تبون أنّ "الجزائر بدأت بتنفيذ استثماراتها الخاصة، وفتحت اقتصادها أمام المستثمرين الأجانب، بفضل القانون الجديد للاستثمار، ولدينا نحو 11 ألف مشروع مسجل لدى الوكالة الوطنية لترقية الاستثمار". وكشفت الوكالة الجزائرية لترقية الاستثمار عن تسجيلها أكثر من 11 ألف مشروع استثماري بقيمة تناهز أربعة مليارات دولار، بما يمكن أن يسهم في استحداث 285 ألف فرصة عمل، وبينها 82 استثماراً أجنبياً مباشراً و136 مشروعاً بالشراكة مع الأجانب.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

